

# Projekt Deutschland

Getting to know the country



## German Geography

**Activity 1:** Study the map of Germany. Find the following...

- a) ... rivers: die Elbe, der Rhein, die Spree, die Havel, die Oder, die Warnow, die Donau, die Mosel, die Isar.
- b) ...mountain ranges: die Alpen, der Harz, das Erzgebirge, der Thüringer Wald.
- c) ...cities: Bremen, Hamburg, Rostock, Berlin, Düsseldorf, Köln, Stuttgart, Leipzig, Dresden, Hannover, Görlitz, Erfurt, München, Potsdam.

Draw all rivers, mountain ranges and cities into the map below.





## German Theme Parks – Cars – Famous Germans

**Activity 1:** With the help of the internet, find the location of the following theme parks in Germany. Explore their range of attractions. Take notes in English on your findings.

- a) Heide Park Soltau
- b) Europa Park Rust
- c) Movie Park Bottrop
- d) Phantasialand
- e) Autostadt Wolfsburg
- f) Filmstudio Babelsberg
- g) Zoo Berlin

**Activity 2:** With the help of the internet, find the location of the following German car manufacturers.

- a) Volkswagen
- b) BMW
- c) Mercedes-Benz
- d) Audi
- e) Opel

**Activity 3:** Cars were luxury items in East Germany. Google "Trabant" and "Wartburg" for some pictures and more information about East German cars. Compare them with current models.

**Activity 4:** Put the names of the following famous Germans under the correct heading.

- Music
- Art
- Science
- Sport
- Literature

Johann Sebastian Bach – Albert Einstein – Sebastian Vettel – Steffi Graf – Kraftwerk – Oliver Kahn – Caspar David Friedrich – Wolfgang Borcherdt – Konrad Röntgen – Ludwig van Beethoven – Friedrich Schiller – Boris Becker – Ernst Barlach – Uwe Johnson – Michael Schumacher – Nena – Manfred von Ardenne – Georg Friedrich Händel – Walter Gropius – Willy Messerschmidt

**Activity 5:** Now choose one of the above and prepare a short presentation in either English or German. You can mention the following things:

- Er/Sie heißt ....
- Er/Sie kommt aus ..... Das ist im Norden/Süden/Osten/Westen von Deutschland.
- Er/Sie ist bekannt für....
- Er/Sie hat ..... gemacht/gewonnen/geschrieben/komponiert.
- Er/Sie wohnt jetzt in .... **OR**
- Er/Sie ist ..... gestorben.

## German Food

**Activity 1:** Ten products of German origin have been described. All products are to be found in the local supermarket. Can you think what these products are called?

1. Das ist ein Milchprodukt und sehr gesund. Man kann es in verschiedenen Geschmacksrichtungen kaufen – Kirsche, Pfirsich, Erdbeere, Toffee. Es gibt auch Reis von dieser deutschen Firma.
2. Dieses Essen kommt normalerweise aus Italien – aber eine deutsche Firma verkauft es. Man kann es mit den Fingern essen. Man kann es mit Salami, Tomaten, Käse und Huhn oder auch Thunfisch essen.
3. Diese Schokolade hat sehr viel Milch aber wenig Zucker. Die Verpackung ist rot und weiß. Sehr bekannt sind die Überraschungseier.
4. Wenn man eine Party feiert, sollte man diese Kartoffelbären nicht vergessen.
5. Dieses Produkt ist Kosmetik. Die Verpackung ist normalerweise blau und weiß. Es gibt Crème, Körperlotion, Handlotion und auch Duschgel.
6. Das sind kleine Würfel, die man zum Suppekochen braucht. Sie sind vom Rind oder Huhn oder von Gemüse.
7. Das ist ein süßes Karamelbonbon in einer goldenen Folie.
8. Lakritzen und Fruchtgummi sind die Spezialität von dieser deutschen Firma aus Bonn.
9. Diese Firma produziert Kekse mit und ohne Schokolade. Sehr bekannt ist die Prinzenrolle – in Großbritannien heißen sie "Hit".
10. Das ist ein Schokoladenaufstrich für Toast und Brötchen mit viel Milch und Haselnüssen. Lecker!

### Activity 2: Was ist ein Spezi?

Read the description of this drink. Try it – you will be surprised!

Was ist ein Spezi?

Für einen Spezi braucht man eine Flasche Cola (normale Cola) und eine Flasche Fanta (normale Fanta). Beide Flaschen sollten kalt sein. Man sollte auch Eiswürfel und eine kleine Scheibe Zitrone haben.

Dann nimmt man ein großes Glas und gibt ein paar Eiswürfel hinein. Man füllt es zur Hälfte mit Cola und zur anderen Hälfte mit Fanta. Die kleine Scheibe Zitrone kommt zum Schluss dazu.

In Deutschland liebt man dieses Erfrischungsgetränk. Es heißt "Spezi" oder "kalter Kaffee".

### Activity 3: Was ist eigentlich Currywurst?

With the help of the internet, find the origin of Currywurst. Where does it come from and who has got the one and only recipe for the famous curry sauce?

Activity 4: Germany is famous for bread. Here are some types of bread in German. Translate them into English. Have you seen any of these in British supermarkets?

- Roggenbrot
- Vollkornbrot
- Zwiebelbrot
- Sonnenblumenbrot
- Knäckebrot
- Weizenbrot
- Mischbrot
- Leinsamenbrot
- Dinkelbrot
- Mohnbrot

**Activity 5:** Potatoes are also important in the German cuisine. With the help of the Internet, find the recipe for **Kartoffelpuffer**. It is popular with apple sauce or sugar. Guten Appetit.